
  
Referat af møde nr. 18 

  

Dato: Dato: 20. September 2022 kl. 19.00 – Sognegården ved Høje Tåstrup kirke, Præstegårdsvej 
4, 2630 Tåstrup 

  
Deltagere: 
Fløng landsbylaug – Anders Vind Ebbesen, Anne Mette Elle 

Vridsløsemagle – Christian Thomsen, Allan Munk-Olsen 

Sengeløse kommunalforening – Per Hammel, Kaj Lykke Christensen (V) 
Høje-Taastrup – Jannie Schou, Søren Dahl, Gunnar Kandstrup (V) 
Reerslev/Sterkende – Henrik Dahl og Erik Ørvig (V) 
 
Fraværende: Baldersbrønde – Mathias Skarby, Søren E. Sørensen og Lene Lyngsie 
 

  
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden.  
Dagorden er godkendt 
 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde  
Referat er godkendt 
 
 

3. Nyt fra råd og nævn Agenda 21, Skovrådet, Trafiksikkerhedsudvalget -  5 min pr. råd/udvalg 
Agenda 21 –  der har ikke været møde 
Skovrådet –der har ikke være møde 
Trafiksikkerhedsudvalget holder møde i april. Her gennemgås punkter fra vejbesigtelsen.  
- Ved Privatskole på Dorphs Allé, Tåstrup bliver der lavet midterstriber og hastighedsbegrænsning 
på 40 km, og en fodgængerovergang, hvis skole sørger for skolepatrulje.  
- Sengeløse – ved skolen, er blevet belyst, ikke rigtig plads for børnene på fortorvet, afvist, 
Fartmålere for egen regning var afvist i første omgang, Per har kontaktet vejdirektoratet og de 
siger at hvis kommunen siger god for det er det ok. Forelagt kommunen, men intet svar.  
-Reerslev – plastik cikaner fjernes efter lokal afstemning. 
- Marbjerg er bump lavet om, da det var meget højt.  
 
 

4. Orientering fra Laugene – 5 min pr. Laug 
 
Fløng: arbejder på at stable en byfest på benene til næste år. 
Forpagter i forsamlingshus laver banko, overskud går til byfesten. 
Der skal etableres et skur ved skolen hvor børn der venter på bussen kan stå i tørvejr. Sættes af 
ved hallen ved grusparkering. 



Etablering af ældreboliger, lavet om til 10 ”billig” boliger i stedet for 100. Uheldigt udbuds 
materiale. Plan omkring 34/24 boliger, lå et forkert sted til det klientel som skulle bo der.  
 
Sengeløse: Byfest stor succes og velbesøgt. Lauget har bod, til snak med beboere, der kom et par 
nye medlemmer. Afholdt Sankt Hans aften med Michael Ziegler som  taler. Fremover skal Sankt 
Hans afholdes ved grusgraven. Loppemarked og revy, godt besøgt trods dårligt vejr. 
 
Vridsløsemagle: 
Afholdt sankt hans – Henrik Torning fra byrådet var taler. Samme dag afholdt biodiversitet 
aktivitet – fest med fest med deltagelse af Michael Ziegler  
Gang i fjernvarme projekt – dog et set back, da der efter boring skulle varmen fra vandet pumpes i  
å, men vandværk har modsat sig, så oprindelig plan kan ikke gennemføres. Ny plan med 
recirkulation, men det kræver mere plads som mangler og dybere boringer. Skulle oprindeligt have 
været placeret på fortet.  
HT kommune har fremsat forslag om tilskud til forsamlingshuse – tilskud skal skæres ned. Der er 
kun 3 forsamlingshuse med budget på 300 tkr. Fløng får tilskud, skal selv stå for indvendig 
vedligeholdelse og betaling af gas. Pænt med udgifter. Reeslev/Stækkende har egen betaling af 
forsamlingshus.  
Fibernet ved at blive gravet ned og etableret i november måned. 
 
 
Reerslev/Stækkende: 
Vellykket Sankt Hans, præsten holdt tale, rykket væk fra grusgraven og flyttet ind i byen. Der var 
bål og Band. 
Forsøgt byfest og høstfest. Ikke tilslutning. 
Spejdernes Landssamling: Kaos lørdag morgen, ellers er alt forløbet fint. Oprydning meget fint. Der 
er etableret forskellige ting i Hedeland, som også skal bruges i fremtiden. Giver lidt bekymring, 
men beboere er også åbne.  
 
Høje Tåstrup: 
Sankt Hans fest afholdt, lokal person holdt talen. 
Afholdt sommerfest med 60 deltagere 
Rådhusgrunden – Ikano har købt grunden. Der vil nu også blive etableret flerfamiliers huse. Ikano 
starter med byggemodning i slutningen af 2022, begyndelsen af 2023 
Ved at få etableret fjernvarme. 
Kirken holdt Høstfest med loppemarked og musik i begyndelsen af september og det var en stor 
succes.  
 
 

5. Kl. 20.00 Drøftelse af situationen omkring nedlæggelse/sammenlægning af de små 
vandværker - Hugo Hammel fra HTK deltager samt formænd for vandværk i Sengeløse, 
Reeslev/Stækkende og Høje Tåstrup. 
 
Iflg Vandforsyningslover har Kommunen  forpligtelse til at sørge for rent drikkevand.  
De små vandværker slipper for risiko,og der kan leveres rent drikkevand.  



Der tales om mulighed for indfrysning af tilslutningsafgift (pensionister, .. 
Sengeløse blev for 2 uger siden kaldt til møde i HTK, for at finde en model som kan bruges på alle 
små vandværker.  

- En sats som er en ikke alm. Tilslutningsafgift, men en særlig tilslutningsafgift.  
- Pris afhænger af ledningsnet, om det er digitalt og flere ting 
- Sengeløse er ved at lande en aftale, hvor deres formue indgår og de ender med en 

tilslutnings afgift som er rimelig.  
-  

Mulighed for at være distributions leverandør, men det er ikke rentabelt. Kræver meget 
administration. 
Beslutningsproces. Skal ophæves på ekstra ordinær generalforsamling 
En rigtig god dialog og debat og information. Der blev aftalt at Kaj Lykke Christensen, indkalder til 
møde vandværkerne imellem, når der er landet en endelig aftale. 
 
 

6. Evaluering af mødet i dag – ny form – virker det?  
Klart ja, dejligt med kort orientering og tid til et større emne. 
 
 

7. Evt. 
Fløng foreslår at Laugenes aktiviteter meldes rundt på mail til de forskellige laug, så som høstfest 
og loppemarkeder m.m. 
 
 
 

8. Næste møde -hvor og hvornår  
Næste møde afholdes i Sengeløse d. 9. februar , Sengeløse – sted kommer senere. 
 
Emne: Forberedelse til borgmestermøde og evt emne om Bevarelse af natur. Per Hammel prøver 
at kontakte Klaus Dahl fra HTK, for at få ham til at møde op og fortælle om Kommunens visioner 
og tanker omkring naturen i HT. 
 


